
Beste dorpsgenoten,
Deze editie is een themakrant geworden. Het onderwerp 
laat zich raden: Amicitia. De dorpsraad, gemeente, Buurt-
zorg, speeltuinvereniging en beheerders, ze zijn allemaal 
in de spreekwoordelijke pen geklommen om jullie deel-
genoot te maken van de laatste fase van ons dorpshuis of, 
chiquer gezegd, de multifunctionele accommodatie.

Van de dorpsraad
De bijdrage voor de krant moet al in een vroeg stadium 
geschreven worden. Dit betekent dat de informatie niet 
altijd actueel is. Ik adviseer dan ook de dorpsraadverga-
dering van 15 november a.s. te bezoeken. Dan bent u op 
de hoogte van het meest actuele nieuws.

Amicitia
De oplevering van het gebouw vond eind augustus plaats. 
De werknemers van de firma Schrijver waren trots op het 
resultaat en hadden met veel plezier gewerkt. Het vervolg, 
nl. de inrichting, heeft nu alle aandacht! De subsidie ver-
strekking hiervoor loopt traag en door dat wachten hierop 
konden niet direct stekken gestoken worden. Al met al 
verwachten we dat het gebouw halverwege november in 
gebruik genomen kan worden. Ik zou het fijn gevonden 
hebben om onze openbare vergadering van 15 novem-
ber in het nieuwe Amicitia te kunnen houden, maar de 
beheerders wilden het risico niet nemen met onverwachte 
obstakels geconfronteerd te worden. We hakten de knoop 
door en reserveerden daarom de ruimte in Hotel Kodde 
voor die avond. Ook de soos zit met smart te wachten om 
elkaar weer te ontmoeten na het zomerreces, maar heeft 
begrip voor de ontstane vertragingen. Zij gaan voorlopig 
gebruik maken van de gymzaal. 
De dorpsraad heeft uiteraard bij dit alles vinger aan de 
pols gehouden maar kon geen invloed uitoefenen op het 
proces.

Verkeer
Wat de verkeersontwikkelingen betreft heeft de dorps-
raad advies gegeven over de voorgestelde vernieuwing 
van het kruispunt Bouwluststraat/Roosjesweg. Wij 
vonden de plannen geen meerwaarde hebben boven de 
bestaande situatie en hebben een meer ingrijpende ver-
andering voorgesteld. Deze stuitte op bezwaren bij de 
gemeente omdat ons voorstel boven het budget gaat. 
Wij gaven aan om dan even te wachten tot het geld wel 
beschikbaar is. Over deze kwestie hebben we nog geen 
definitief besluit vernomen. Wel zouden we graag hebben 
dat de voorgestelde verandering op het kruispunt Bur-
gemeester Bosselaarstraat/Dorpsplein wel doorgaat. In 
plaats van de paaltjes aan de kant van het trottoir komt 
dan een strook groen. Ondertussen houdt ook de ‘rond-
weg’ de gemoederen bezig. Wij vinden dat de burgers 
in Aagtekerke betrokken moeten worden in de besluit-
vorming over de wel of niet te realiseren rondweg. Het 
is een ingrijpende beslissing voor ons dorp en voor het 
landschap eromheen en zoiets vraagt de mening van de 
inwoners. We willen voorkomen dat we door afwachtend 
te zijn geconfronteerd worden met een oplossing die niet 
gedragen wordt door de meerderheid van de bevolking. 
Op dit moment is de gemeente in gesprek met het Water-
schap en de Provincie over de mogelijkheden van een 
nieuw tracé. Daarna is het de bedoeling om de mening 
van de burgers te peilen. We houden vinger aan de pols!

We merken dat de bestuurders rekening houden met de 
inbreng van de dorpsraad en vinden het dan ook belang-
rijk dat mensen zich in blijven zetten voor dit werk. 
Daarom doe ik een beroep op ieder die het leuk vindt 
om zich in te zetten voor het dorp. 
Meld u zich bij de dorpsraad en wat ons betreft is het 
mogelijk om ook eens een vergadering buitenom de 
openbare vergadering bij te wonen (een soort stage dus). 
Zelf ben ik nu lid vanaf 2009, eerst als secretaris en vanaf 
2013 als voorzitter. Ik doe dit met veel plezier, maar u 
begrijpt dat er voor mij ook een keer een moment komt 

om te stoppen. Zo zijn er meer leden die al een tijd actief 
zijn waarvoor op termijn vervanging zal moeten komen!!
Het onderhoud van het monument wordt al jaren door 
mij gedaan. Ook hierbij is het fijn als er hulp zou kunnen 
komen van iemand uit het dorp. Als je wat ouder bent, 
wordt het werk toch wat zwaarder. Schroom niet om ook 
eens een keer een maaibeurt voor je rekening te nemen.

Laadpalen
Er is een plan voor laadpalen in de gemeente Veere 
gemaakt. Voor onze kern betekent dat vier laadpalen. In 
de Reigersberg, Blumstraat, Burg. Geuzestraat en Rijs-
oordselaan. Met name die laatste vind ik een lastige. Het 
is een heel drukke straat met weinig parkeerruimte. In 
een reactie hierop heb ik voorgesteld om de Porrenaer-
straat te kiezen (naast de oude gymzaal).

Kunst in de Kern
Bij de gemeente Veere loopt al een aantal jaren het pro-
ject ‘Kunst in de Kern’. Aagtekerke had nog niet eerder 
gebruik gemaakt van de gelden die daarvoor beschikbaar 
zijn. De bouw van het nieuwe MFA is een mooie gelegen-
heid om daar een kunstwerk te realiseren.
Daarop is een Kunstadvies Commissie ingesteld, met leden 
uit het dorp en de dorpsraad, afgevaardigden van het CBK( 
Centrum voor Beeldende Kunst), onder begeleiding van de 
Gemeente Veere. De Commissie is de afgelopen maanden 
bezig geweest met de selectie van kunstenaars. Eerst kon-
den kunstenaars zich aanmelden. We kregen 33 reacties. 
Daaruit heeft de commissie drie kunstenaars uitgekozen. 
Die hebben voor de zomer een bezoek gebracht aan Aag-
tekerke en een rondleiding gekregen. Alle drie hebben ze 
een presentatie gegeven van hun plan voor een kunstwerk. 
Uit die drie heeft de commissie er twee gekozen. Uit deze 
twee mogen de inwoners van het dorp dit najaar een keuze 
maken. De stemprocedure zal waarschijnlijk online zijn. 
Informatie daarover volgt nog. Houd onze sociale media 
en flyers in de gaten!

Hans Nonnekes

Van de beheerders van Amicitia
Je hebt het hiervoor al kunnen lezen en het ongetwijfeld 
gezien: het dorpshuis staat er! Wij zijn ontzettend blij met 
het resultaat. De samenwerking met de architect en de 
gemeente verliep en verloopt prettig. Wat velen van jullie 
ook niet ontgaan is, waren de lampen die dagen en nach-
ten brandden. Dit wordt veroorzaakt door een storing in 
het alarmsysteem. Het blijkt geen makkelijk te verhelpen 
storing, want ten tijde van dit schrijven, brandt er nog 
steeds één lamp.
Zoals Hans al schreef, zijn we voor een groot deel van de 
inrichting van Amicitia afhankelijk van subsidies. De eer-
ste geldbedragen van de gemeente en de Postcodeloterij 
zijn gestort. Het VSB Fonds en het Oranjefonds hebben 
ook geld toegezegd. Het inrichtingstraject is begin septem-
ber gestart. We gaan er van uit dat een belangrijk deel van 
het interieur vóór de officiële opening geleverd is. 

Wat is er zoal te doen in Amicitia
Het dorpshuis is er voor jullie: voor verenigingen, ver-
gaderingen, feestjes en om gewoon even binnen te lopen 
voor een praatje. Het beheer van Amicitia wordt gedaan 
vanuit een stichting. De stichting werkt met vrijwilligers; 
inwoners van Aagtekerke die graag hun steentje willen 
bijdragen aan het draaiende houden van ons dorpshuis. 
Ook wij werken, als beheerders, op vrijwillige basis (naast 
onze baan).
Met behulp van de vrijwilligers zal Amicitia wekelijks op 
de volgende dagen geopend zijn:

Maandagavond - dammen
Dinsdagmiddag - soos
Woensdagmiddag 13.30-15.30 uur inloopmiddag 
voor koffie, thee, praatje, creatief bezig zijn

Omdat het openhouden van Amicitia dus vrijwilligers-
werk is en we een goede service willen bieden, kan het 
zijn dat jouw feestje, etentje of borrel niet altijd ingepland 
kan worden op je gewenste datum, maar we hebben er 
vertrouwen in dat we daar samen wel uit komen. Het is 
de bedoeling dat Amicitia in de toekomst meer open zal 
zijn. Je kunt daarbij helpen door je aan te melden als vrij-
williger. Vind je het leuk om af en toe een bakje koffie of 
een pilsje te serveren, maak je liever schoon of heb je heb 
een ander talent? We horen het graag.

Informatie over wat er allemaal georganiseerd gaat wor-
den in Amicitia kun je vinden op onze facebookpagina. 
Er wordt een website gebouwd, zodra deze in de lucht 
is zal ook daar informatie op verschijnen. En natuurlijk 
zullen we weer ouderwets posters op de ramen plakken.

Stichting Vrouwen Agatha
Barbara en Leoniek Francke

Van de Buurtzorg
Dubbel feest voor Buurtzorg team Veere. 
Inmiddels is het 12,5 jaar geleden dat het Buurtzorgteam is 
gestart in de gemeente Veere. Vier teamleden zetten toen 
de stap om als een zelfsturend team in de wijkverpleging te 
gaan werken in de dertien kernen van de gemeente Veere. 
Inmiddels is Buurtzorgteam Veere uitgegroeid tot een 
voltallig team met veel ervaring en kennis. Als team 
kijken we met voldoening en dankbaarheid terug op de 
afgelopen 12,5 jaar, reden genoeg om dit samen te vieren! 
De tweede aanleiding voor een feestje is de verhuizing 
van het Dorpsplein naar het gezondheidscentrum in het 
nieuwe verenigingsgebouw ‘Amicitia’. Ons kantoor is 
namelijk vanaf begin november gevestigd in dit multi-
functionele gebouw van Aagtekerke. 
Nieuwsgierig geworden? Even ‘hallo’ komen zeggen met 
veel of weinig woorden onder het genot van een hapje en 
een drankje? Iedereen is van harte welkom op 20 novem-
ber van 11.00 tot 20.00 uur!

Van de speeltuinvereniging
De speeltuinvereniging wil jullie weer op de hoogte hou-
den van de ontwikkelingen m.b.t. de verhuizing.
In de laatste week van de zomervakantie is begonnen met 
het grondwerk en is de speeltuin van drainage voorzien. 
Zo hopen we dat in de toekomst ook in de regenachtige 
periodes de speeltuin goed begaanbaar blijft.
In de tweede week van september is gestart met het ver-
plaatsen van de familieschommel en de kabelbaan.  
Daarna zijn zo goed als alle toestellen, die verhuizen naar 
de nieuwe speeltuin, verwijderd uit de huidige speeltuin. 
Daar zijn ondertussen ook al wat nieuwe toestellen aan- 
gekomen. In de loop van oktober zijn daar nog de grote 
speeltoren met glijbanen bijgekomen. In de laatste week 
van oktober werd de speeltuin deels van kunstgras en 
rubberasfalt voorzien.

Agatha Courant
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OFFICIËLE OPENING
Maandag 20 november opent Amicitia haar  
deuren. Om 11.00 uur geeft wethouder Bert 
Tuk het officiële startsein. Iedereen is van harte 
welkom van 11.00 tot 20.00 uur om het gebouw 
van binnen te bekijken en het nieuwe interieur 
te testen. Natuurlijk staan er hapjes en drankjes 
klaar. 



Wat is er zoal te doen deze winter?

Crea-café / inloopmiddag
Iedere donderdagmiddag ben je tussen 13.30-15.30 
uur van harte welkom in café Kodde. Opgeven is niet 
nodig, loop gewoon binnen. 
Vanaf 29 november verhuist de inloopmiddag naar 
Amicitia. De huiskamer is iedere woensdagmiddag 
(let op: dus niet meer donderdag) geopend voor kof-
fie, een praatje, creatief bezig zijn.

Dammen
Vanaf 27 november wordt er elke maandagavond 
gedamd in Amicitia, vanaf 19.30 uur. Een keer kijken 
of meedoen? Geen probleem! Meld je op voorhand 
aan bij Jo Blaas via mail: jblaas@zeelandnet.nl.

Soos
Koersbal, kaarten, sjoelen, biljarten het kan allemaal 
bij de soos, vanaf 28 november in Amicitia. Op dins-
dagmiddag van 14.00-16.30 uur. Loop gerust eens 
binnen! 

Sporten
Zowel in als buiten de gymzaal organiseert S.V.A. 
verschillende sporten. Kijk voor het sportaanbod op 
www.sportverenigingaagtekerke.com.

Herfstmarkt
Op zaterdag 18 november organiseert de ZWO een 
herfstmarkt in ’t Voorlokaal. De markt is tussen 
10.00 uur en 15.00 uur.

Bierproeverij
Zaterdag 25 november organiseert de Oranjevereni-
ging weer een bierproeverij. Aanvang is om 20.30 uur 
in Amicitia. Kosten zijn € 15,– per persoon. Opgeven 
kan via ovaagtekerke@gmail.com.

Aagtekerkerun
Zaterdag 16 december vindt de jaarlijkse Aagteker-
kerun weer plaats. Meer informatie over kosten, 
tijden, afstanden of om in te schrijven vind je op:  
www.mcdepekelinge.nl.  

Inzamelingsactie voedselbank
Zaterdag 13 januari is er tussen 10.00 en 12.00 uur 
een inzamelingsactie voor de voedselbank in ’t Voor-
lokaal. Wil je doneren? Je bent van harte welkom!

Redactie: Barbara en Leoniek Francke. Reacties, tips, kopij en oproepjes: agathacourant@gmail.com. De redactie houdt zich het recht om aangeleverde stukken en/of foto’s aan te passen.

Foto’s: José Slotman, Bronvermelding: aagtekerke.eu, geschiedenismagazine.nl, VPRO gids.

Daarna wordt het een periode van geduld hebben. Als 
laatste worden dan de open plekken van grasmatten 
voorzien. Dat zal de tijd moeten hebben om te groeien 
en daarin zijn we ook afhankelijk van het weer. Daarom 
kunnen wij nu niet zeggen wanneer de nieuwe speeltuin 
klaar is om de kinderen te ontvangen om te spelen.
We doen er alles aan om dit zo snel mogelijk te laten zijn. 
Tot die tijd blijft de oude speeltuin in ieder geval open 
met de toestellen zoals die er nu nog staan.

De speeltuinvereniging

Van de gemeente
Beste inwoners van Aagtekerke, 
De afgelopen jaren heeft u zelf kunnen zien hoe de bouw 
van het MFA Aagtekerke gestaag vorderde. Het gaf af en 
toe wat drukte in het dorp, maar als we naar het resultaat 
kijken kunnen we volmondig zeggen dat het een prachtig 
pand is geworden!
De bestrating rond het pand is de afgelopen weken aan-
gelegd en we kunnen nu het pand beter bereiken. Op dit 
moment zijn de werkzaamheden voor de speeltuin in 
volle gang. De speeltuinvereniging is zeer actief en we 
hopen over niet al te lange tijd de speeltuin te kunnen 
openen. De kinderen in Aagtekerke kunnen dan volop 
genieten en spelen in hun nieuwe speeltuin. Wellicht zijn 
de speeltoestellen wel zo aantrekkelijk dat u zelf ook op 
de schommel gaat zitten….
Zoals bekend zal de exploitatie van het dorpshuis Amici-
tia opgepakt worden door de Stichting Vrouwen Agatha. 
Er worden momenteel nog werkzaamheden binnen aan 
de inrichting uitgevoerd. De stichting heeft gekozen voor 
een neutrale mooie inrichting. 
Wij begrijpen dat u vast heel benieuwd bent hoe het MFA 
er van binnen uitziet. Op maandag 20 november zetten 
we de deuren open. Om 11.00 uur zal wethouder Tuk 
de officiële opening uitvoeren. In welke vorm dat gego-
ten wordt is nog niet bekend. Laat u verrassen! Onder 
het genot van een kopje koffie/thee met wat lekkers kunt 
u de binnenzijde van het MFA goed bekijken. Wij zijn 
benieuwd wat u ervan vindt.
Via deze weg willen we graag nog aangeven dat dit project 
mede mogelijk gemaakt is in het kader van de Regiodeal 
Zeeuws-Vlaanderen ‘Zeeuwen zelf aan zet’. Vanuit deze 
deal hebben we een substantiële bijdrage ontvangen 
waardoor er een prachtig MFA is gebouwd in Aagtekerke.
Wij hopen op een grote opkomst en tot 20 november!

Reacties op de vorige editie
Er is nog een reactie 
binnen gekomen op 
de foto van José Slot-
man. Rinus de Smit 
wist te vertellen dat 
het middelste meisje 
op de foto Jaantje  
Corré-Hugense is. 
De andere meisjes zijn 
haar zussen. 

Nieuwsbericht/Oproepjes
Gevraagd: oude foto’s 
en/of oude fotoalbums
Een van onze oudere inwoners, Ad Bouwens, is vrij-
williger bij het Genealogisch Centrum Zeeland dat 
huist in het Zeeuws Archief in Middelburg. Hij houdt 
zich bezig met het digitaliseren van o.a. oude familie-
foto’s. Na digitalisatie komen deze foto’s te staan op 
de website van het Zeeuws Archief onder ‘ZEEUWEN 
GEZOCHT’.
Wilt u ook dat de foto’s van uw voorgeslacht bewaard blij-
ven voor het nageslacht, neem dan contact op met Ad. Hij 
ziet uit naar uw oude foto’s en fotoalbums. Het gaat om 
portretfoto’s, familiefoto’s en groepsfoto’s (b.v. school-
klassen of verenigingen). Let op: dus geen vakantiefoto’s.
Neem contact op met Ad Bouwens via tel 0118-584632 
of via adbouwens@zeelandnet.nl dan wel Waterlooze 
Werve 20.

Free Little Library
In de tuin van Ooststraat 3 staat een boekenkastje. Je 
kunt hier gratis een boek uitpakken en er, eventueel op 
een later tijdstip, ook weer één in terugzetten.

Vrijwilligers voor Amicitia
Heb je een uurtje over en lijkt het je leuk om af en toe mee 
te helpen in Amicitia? 
Meld je dan aan als vrijwilliger!
Dat kan via: vrouwenagatha@gmail.com of bel 06-15 09 
84 47.

Het Kamp
Een tijdje terug kwam ‘het kamp’ ter sprake. De aan-
leiding voor het gesprek waren de asielzoekers in Ter 
Apel. Ik was altijd van gedachten dat er in de barakken 
aan de Prelaatweg Molukkers gehuisvest waren, maar 
dat blijkt niet het geval geweest te zijn.
Gaandeweg het gesprek kwam ik er achter dat ik eigen-
lijk bar weinig weet van ‘het kamp’. Het internet is ook 
niet zo scheutig met informatie, maar ik kom te weten 
dat er Molukkers in Westkapelle woonden. Niet heel ver 
weg dus. In óns kamp zaten Hongaarse vluchtelingen. 
Rond 1956 viel het Sovjetleger Hongarije binnen om 
met bruut geweld een eind te maken tegen de opstand 
van het communistische regime. Ruim 200.000 Honga-
ren sloegen massaal op de vlucht. 

De barakken stonden op de plaats waar nu Prelaat-
weg 3-7 is en ze zijn daar begin 20e eeuw neergezet. Ik 
kan nergens vinden waarom daar toen barakken zijn 
gebouwd. In een krantenartikel lees ik dat Nederland 
vanaf 1920 in totaal bijna 300.000 Hongaarse kinde-
ren per trein liet overkomen. Na de Eerste Wereldoor-
log behoorde Hongarije tot de verliezers. Het land lag 
in puin, er heerste armoede, honger, woningnood en 

revolutionaire chaos. Het Rode Kruis verleende nood-
hulp, maar meer internationale hulp was geboden. De 
eerste trein met verzwakte kinderen, 260 meisjes en 
340 jongens, arriveerde op 8 februari 1920 in Neder-
land. Anders de de meeste andere landen was Neder-
land in de oorlog neutraal, welvarend en veilig gebleven 
en had al een miljoen Belgische vluchtelingen opgevan-
gen. Zouden die barakken daar voor Belgische vluch-
telingen zijn gebouwd? Niet voor de Hongaarse kinde-
ren, die werden bij gastouders ondergebracht. Ook in 
Aagtekerke?

Op het internet lees ik dat kort voor de oorlog de barak-
ken door Duitse militairen ingenomen werden, die 
deze hoofdzakelijk gebruikten voor stalling van hun 
paarden. Aagtekerkse vrouwen moesten hier voor de 
Duitsers huishoudelijke diensten verrichten. 
Na de oorlog verwijderden de Duitsers de barakken en 
werden er gebouwtjes neergezet. Deze boden huisves-
ting voor zogenaamde DUW-arbeiders (Dienst Uit-
voering Werken). De dienst werd na de oorlog door het 
Militair Gezag opgericht om de vele werklozen in te 
zetten voor opruimingswerkzaamheden en de weder-
opbouw. Tijdens de inundatie had de zee veel slik mee-
gevoerd en dit moest handmatig opgeruimd worden. 
DUW-arbeiders uit Rotterdam en omstreken kwamen 
hiervoor naar Aagtekerke. Door de week leefden zij in 
‘het kamp’.
‘Het kamp’ werd in de 70-er jaren afgebroken.

Ik ben wat wijzer, al blijf ik toch nog met wat vragen zit-
ten. Waarom zijn er barakken gebouwd? Wie woonden 
daar voordat de Duitsers ze vorderden?
Weet je meer over ‘het kamp’ dan het internet, laat het 
de redactie weten.

Leoniek 


